



— BESCHEINIGUNG / DECLARATION

Konfliktminerale-Erklärung

Verordnung (EU) 2017/821 · Zinn, Tantal, Wolfram, Gold (3TG)

GELTUNGSBEREICH
Gesamtes SortimentDOKUMENT
NH-CMREVISION
08/2026ANSPRECHPARTNER
Eugen Schuch

Zur Verordnung (EU) 2017/821 (Konfliktminerale: Zinn, Tantal, Wolfram, Gold) erklären wir für die O-Ringe unseres gesamten Sortiments aus FFKM (ECOLAST), FKM, FEP-ummantelt und PTFE:

O-Ringe aus Elastomeren und Fluorkunststoffen enthalten nach den uns vorliegenden Angaben unserer Vorlieferanten **keines der genannten Minerale und Metalle**.

Die Pflichten der Verordnung richten sich an Unionseinführer von Erzen, Konzentraten und verarbeiteten Metallen. Als nachgelagerter Händler von Fertigerzeugnissen unterliegen wir **keiner unmittelbaren Verpflichtung** aus der Verordnung.

Diese Erklärung stützt sich auf die Angaben unserer Vorlieferanten und unseren aktuellen Kenntnisstand. Maßgeblich ist die jeweils aktuelle Fassung dieses Dokuments.

STAND / STATUS

Rev. 08/2026 vom 19.08.2026
Basis: Angaben unserer Vorlieferanten

GÜLTIGKEIT / VALIDITY

Maschinell erstellt und ohne Unterschrift gültig. Es gilt die jeweils aktuelle Fassung auf nh-oring.de

Alle Konformitätserklärungen (REACH, RoHS, ADI, Konfliktminerale und weitere) in der jeweils aktuellen Fassung finden Sie hier:

[Dokumentenpaket](#)



DECLARATION / BESCHEINIGUNG

Conflict Minerals Declaration

Regulation (EU) 2017/821 · Tin, tantalum, tungsten, gold (3TG)

SCOPE

Entire product range

DOCUMENT

NH-CM

REVISION

08/2026

CONTACT

Eugen Schuch

With regard to Regulation (EU) 2017/821 (conflict minerals: tin, tantalum, tungsten, gold), we declare for the O-rings of our entire product range in FFKM (ECOLAST), FKM, FEP-encapsulated and PTFE:

According to the information available to us from our suppliers, O-rings made of elastomers and fluoroplastics **do not contain any of the minerals and metals referred to above.**

The obligations under the Regulation are directed at Union importers of ores, concentrates and processed metals. As a downstream distributor of finished articles, we are **not subject to any direct obligation** under the Regulation.

This declaration is based on the information provided by our suppliers and reflects our current state of knowledge. The most recent version of this document shall prevail.

STATUS

Rev. 08/2026 issued 19 August 2026
Based on supplier information

VALIDITY

Generated electronically and valid without signature.
The current version published at nh-oring.de applies.
In case of discrepancies, the German version shall prevail.

All conformity declarations (REACH, RoHS, ADI, conflict minerals and more) in their current version are available here:

[Document package](#)